
 
   P R O T O K Ó L  
 
  Z obrad XXXII Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
  Odbytego w dniu 28 kwietnia 2009 roku  
 
 

Udział w Sesji wzięli radni / wg zał .listy obecności – zał nr 2 do 
protokołu  

 
Oraz  
Henryk Litka  - Burmistrz MiG  
Liliana Lenarczyk Zurczak – Sekretarz MiG . 
ElŜbieta Juskowiak- Skarbnik MiG  
Maria Marchlewska – Kierownik Referatu Gospodarczego  
Mirela Godawa – Kierownik Referatu Obywatelskiego  
Jan Chojnacki –radny powiatu śremskiego , 
Ireneusz Jurga – radny powiatu śremskiego  
Kierownicy jednostek organizacyjnych  gminy  
Oraz mieszkańcy miasta i gminy . 
 
  AD.1 Otwarcie XXXII Sesji Rady Miasta i Gminy  

 Dolsk . 
 

 Otwarcie XXXII Sesji dokonał Z-ca Przewodniczącego Rady 
Miasta i Gminy Kazimierz Pepliński, który powitał radnych i zebranych  
gości  i stwierdził, Ŝe na sali obecnych jest 12 radnych wobec czego rada 
władna jest do podejmowania uchwał. 

Następnie Z-ca Przewodniczącego Rady odczytał proponowany 
porządek obrad Sesji. 

W tym temacie Ŝaden  radny nie wniósł o poszerzenie porządku 
obrad sesji, równieŜ Burmistrz nie złoŜył takiego wniosku . 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie .  
 
Ad.2 Przyjęcie protokołu obrad XXXI Sesji Rady 

 Miasta i Gminy Dolsk  
 

Zabierając głos w tej sprawie – Z-ca Przewodniczącego  Rady Kazimierz 
Pepliński stwierdził, Ŝe  protokół ostał  sporządzony i znajduje się  do wglądu 
w Biurze Rady . 
Radni do sporządzonego  protokołu nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń i zapytań . 
 
   Ad.3 Informacja Burmistrza Miasta i Gminy z działalności 
międzysesyjnej  
 

Informacja została przedłoŜona przez Burmistrza Miasta i Gminy 
Henryka Litka  ,która stanowi zał.3 do protokołu. 
Radni do przedłoŜonej informacji nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń 
informacja została przyjęta bez zastrzeŜeń. 
 



Ad. Przyjęcie informacji dot/stanu bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie miasta mi gminy przedstawionych przez : 
  

a/Pawła Wawrzyniaka Z-cę Komendanta Policji w Śremie 
,który przedstawił informację dot. tego stanu bezpieczeństwa zarówno 
na terenie powiatu i na tym tle na terenie naszej gminy . 
Stan bezpieczeństwa z roku na rok się poprawia  jak równieŜ skuteczna 
jest równieŜ wykrywalność przestępstw. 
Jest to jednak uwarunkowane i wiemy, Ŝe nie wszystko udaje nam się 
wykryć . 
NaleŜy tu się pochwalić, Ŝe w rankingu jesteśmy notowani  jako 
najlepsi w województwie . 
 W imieniu Komendanta Policji podziękował  za dobrą 
współpracę  samorządem oraz za zrozumienie jakie z tej współpracy 
wynika czego dowodem jest wsparcie finansowe ze strony samorządu . 
Następnie informacje o stanie  bezpieczeństwa na naszym terenie 
przedstawił Kierownik Rewiru Dzielnicowego Policji 
Wojciech Michałowski ./ sprawozdanie stanowi zał. nr.4do 
protokołu  . 
W dyskusji głos zabrali: 
Radna Wiesława Szermelek – wiemy wszyscy ,Ŝe plagą  jest 
puszczanie psów  bez uwięzi – stąd prośba aŜeby partole policyjne 
częściej chodziły i zwracały na to uwagę . 
Pan Paweł Wawrzyniak Z-ca Komendanta - ,tak wiemy , Ŝe jest to 
problem wszystkich miast i miejscowości, właściciel mówi ,Ŝe pies nie 
gryzie a  wygląda to inaczej . 
Problem ten jest  nam znany jednak jak sama  Pani wie bardzo trudny 
do rozwiązania  
JeŜeli   sami właściciele nie zrozumieją to policja sama w tym 
względzie nic nie zrobi ,będzie mogła jedynie interweniować i udzielać 
upomnień a w rezultacie karać . 
 
Radny Jacek Woroch  - korzystając z tego ,ze mamy tu 
przedstawiciela policji stąd prośba aŜeby  częściej zwracać uwagę na  
prędkość pojazdów przejeŜdŜających  przez Plac Wyzwolenia w 
kierunku  Śremu  i Gostynia ,gdyŜ nikt z kierowców nie zwalnia a 
wiemy jaka jest  szerokość ul .Św. Ducha . 
MoŜe w przyszłości przy okazji  remontu tej drogi pomyśleć   o 
fotoradarach . 
 
Głos zabrał Burmistrz MiG Henryk Litka  
Podziękował w swoim imieniu  i radnych za dotychczasową współpracę  
za wszelkie zapytania  w stosunku do Policji i poprosił o dalszą taka 
współpracę Ŝebyśmy czuli się  bezpieczni  a szczególnie zabezpieczenie 
przez Policje wszystkich uroczystości  oraz imprez masowych  
 
Następnie Z-ca Przewodniczącego Rady Kazimierz Pepliński 
poprosił o zabranie głosu przez Komendanta Państwowej StraŜy 
PoŜarnej  w Śremie Sławomira Drozda  



i przedstawienie informacji na temat bezpieczeństwa i porządku 
publicznego w zakresie ochrony przeciw . poŜarowej . 
 
Przedstawiona informacja to dane dotyczące ilości straŜy poŜarnych na 
terenie powiatu i naszej gminy ,ilości zdarzeń w porównaniu 
do roku 2007 . 
Stwierdził, Ŝe jednostki ochotniczej  straŜy poŜarnej z terenu gminy  
Dolsk to jednostki wzorowe ,i jednostka z Dolska jest w krajowym 
rejestrze jednostek ratownictwa medycznego. 
Ogółem w roku n2008 było 648 zdarzeń  natomiast poŜarów 192 . 
NaleŜy tu się podziękowanie dla straŜaków ochotników  gdyŜ bez ich 
pomocy trudno by było te zadania wykonywać. 
Burmistrz MiG Henryk Litka   podziękował za przedłoŜone   
sprawozdanie  oraz za te słowa które  były pod adresem naszych 
straŜaków  . 
StraŜacy zasługują na pochwałę ,gdyŜ działają błyskawicznie zarówno 
przy poŜarach jak i wszelkiego rodzaju wypadkach . 
Następie poproszono Prezesa Gminnego Ochotniczych StraŜy PoŜarnej  
w Dolsku Stanisława Porzucka  o szczegółowe  przedstawienie 
informacji dot. działalności i straŜy poŜarnej  na naszej gminie 
Sprawozdanie stanowi zał. nr 5 do protokołu . 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Kazimierz Pepliński podziękował Panu 
Porzuckowi za przedstawienie  tego sprawozdania . 
RównieŜ Burmistrz MiG Henryk Litka podziękował za przedłoŜone   
sprawozdanie  którego wynika jednoznacznie ,Ŝe sprzęt jakim straŜe  
dysponują  starzeje ,równieŜ  młodzieŜ u bywa z szeregów straŜy . 
Pomimo tego działalność  jest bardzo widoczna  i  potrzebna i tu  naleŜy 
im się podziękowanie za ich trud i pracę . 
DuŜym problemem  który pochłania zarówno czas i fundusze to 
wyjazdy do owadów / szerszenie ,pszczoły /,gdyŜ widzimy ,Ŝe tych 
wyjazdów jest bardzo duŜo ,jednak to powinno być inaczej 
uregulowane . 
Powinna to robić firma wyspecjalizowana i te osoby do których  są 
wyjazdy  powinny to pokrywać sami . 
To przecieŜ są dość duŜe koszty i to wszystko nas obciąŜa  
Musimy się nad tym zastanowić jak to powinno być uregulowane – 
bardzo drogie są tutaj szczepionki  dla straŜaków . 
 

Ad.5 P odjęcie uchwał : 
. 
a/ udzielenia absolutorium Burmistrzowi za 2008 rok  

 
   W tym punkcie obrad Sesji glos zabrali 

   Burmistrz MiG Henryk Litka  ,który 
szczegółowo  przedstawił wykonanie budŜetu miasta i gminy za rok 
2008. 
Wykonanie budŜetu zostało omówione na wszystkich Komisjach Rady 
Miasta i Gminy i wobec   tego przy omawianiu na Sesji wykonania 
budŜetu radni nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń . 



Następnie Burmistrz MiG Henryk Litka  odczytał uchwałę   
Nr SO – 10/9/Ln /2009 Składu Orzekającego Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 kwietnia 2009 roku w sprawie 
wyraŜenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy Dolsk za 
2008 rok  
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wydał 
opinię pozytywna . 
Z-ca Przewodniczącego Rady Kazimierz Pepliński ,który prowadził 
obrady Sesji podziękował Panu Burmistrzowi za przedłoŜenie 
sprawozdania z wykonania  budŜetu i poprosił  Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej radnego Stanisław Porzucka o przedstawienie 
wniosku Komisji Rewizyjnej skierowanego na ręce Pana 
Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Zbigniewa Kierzkowskiego  
o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy ,gdzie wniosek 
zawiera uzasadnienie  oparte na analizie  wykonania budŜetu oraz 
wyniki kontroli  jakie zostały przeprowadzone przez Komisje rewizyjna 
. 
Wniosek ten został skierowany  przez Przewodniczącego Rady do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu zespół zamiejscowy w 
Lesznie z prośba o zaopiniowanie  tego wniosku . 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Kazimierz Pepliński  podziękował  
Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej  za przedstawienie tego 
wniosku i  następnie odczytał uchwałę nr SO/10/1/A/2009/Ln  
Składu Orzekającego Regionalnej Izby obrachunkowej w Poznaniu z 
dnia 6 kwietnia 2009 roku w sprawie wyraŜenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i Gminy Dolsk w sprawie 
absolutorium  dla Burmistrza Miasta i Gminy z wykonania budŜetu za 
2008 rok . 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraŜa 
opinie  ,Ŝe wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta i  Gminy 
Dolsk w sprawie  udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Miasta i 
Gminy Dolsk z wykonania budŜetu gminy za 2008 rok został podjęty 
zgodnie z wymogami prawa mi uzasadniony . 
 
Po przedstawieniu sprawozdania z wykonania budŜetu jak równieŜ 
Uchwał w sprawie opinii o wykonaniu budŜetu Z-ca 
Przewodniczącego Rady Kazimierz Pepliński podziękował 
wszystkim za zabranie głosu  
W tej sprawie i zapytał się radnych czy ktoś z radnych pragnie w tej 
sprawie  głos.  
Ze strony radnych nie  było Ŝadnych zapytań .  
Wobec powyŜszego Z-ca  Przewodniczącego Rady Kazimierz 
Pepliński przeprowadził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie  
absolutorium dla Burmistrza Miastami Gminy Dolsk  
Na sali obecnych było 12 radnych i 12 radnych było za podjęciem takiej 
uchwały .. 
Uchwała nr XXXII/200/09  została zatwierdzona jednogłośnie 12 
głosami i stanowi zał.  nr 6 do protokołu . 



Głos zabrał  Burmistrz Miasta i Gminy Henryk Litka  ,który 
podziękował za tak duŜe zaufanie ze strony radnych i za podjęcie 
uchwały dot. udzielenia absolutorium. 
 
 b/zmiany uchwały w sprawie budŜetu miasta i gminy na 
2009 rok  
 Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak 
Skarbnik   Miasta i Gminy, Ŝe radni przy zaproszeniu na obrady 
Sesji otrzymali projekt tej uchwały ,która mówi o  zwiększeniu 
dochodów o kwotę 340,464,-zł  i o takim samym zwiększeniu 
wydatków . 
Radni do przedłoŜonego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych zapytań 
. 
Z-ca  Przewodniczącego Rady Kazimierz Pepliński przeprowadził 
głosowanie nad projektem przedstawione uchwały . 
Uchwała nr XXXII/201/2009 została zatwierdzona 12 głosami i 
stanowi zał. nr 7 do protokołu .  
 
 c/ zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia przychodów i 
wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na 2009 rok . 
 
 Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak 
Skarbnik  Miasta i Gminy ,która wyjaśniła, Ŝe uchwała juz taka została 
przez radnych podjęta w grudniu 2008 roku jednak   naleŜy ją zmienić 
poprzez wyodrębnienie funduszy na  sprawy związane z usuwaniem 
azbestu . Wobec   tego  proponuje się wyodrębnienie w tej uchwale 
kwoty 10 tys. zł. z przeznaczeniem na usuwanie azbestu  
Głos w tej sprawie zabrał Burmistrz Miasta i Gminy ,który wyjaśnił, Ŝe 
sprawę ta będzie kontynuowało Starostwo ,tam jest utworzony taki 
fundusz ,który  będzie się składał z funduszy poszczególnych gmin i 
starostwa ,zostanie opracowany regulamin przyznawania odpowiednich 
kwot na usuwanie azbestu . 
Wszystko jest w toku realizacji  i będę radnych informował o tej 
sprawie na bieŜąco  
Z-ca  Przewodniczącego Rady Kazimierz Pepliński przeprowadził 
głosowanie  nad projektem uchwały  
Uchwała  nr XXXII/202/09 została zatwierdzona 12 głosami i 
stanowi zał. nr 8 do protokołu . 
 
  d/sprzedaŜy  komunalnej nieruchomości lokalowej 
połoŜonej  w Dolsku ul. Kościańska  
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Maria Marchlewska 
Kierownik Referatu Gospodarczego ,która wyjaśniła, Ŝe jest to  
budynek połoŜony  przy szkole Podstawowej i najemca tj, 
Pani Janina Kossowska złoŜyła wniosek o wykup tego budynku  
mieszkalnego . 
Proponuje się sprzedaŜ tego  budynku w drodze bezprzetargowej na 
rzecz dotychczasowego najemcy lokalu mieszkalnego . 



Radni do przedstawionego projektu uchwały nie wnieśli Ŝadnych 
zapytań . 
Wobec powyŜszego Z-ca  Przewodniczącego Rady Kazimierz 
Pepliński przeprowadził głosowanie . 
Uchwała nr. XXXII/203/09 została zatwierdzona 12 głosami i 
stanowi zał. nr 9 do protokołu . 
 
 
 Ad.6 Interpelacje i wnioski radnych  
 
Radny Ryszard WoŜny – poruszył sprawę  nowego oświetlenia w 
świetlicy w Mełpinie  -  musi być na to zgoda z energetyki z Wrześni  i 
wiemy ,Ŝe to dość długo trwa . 
Jest prośba aŜeby ta sprawę potraktować jako pilną. 
Radna Renata Jankowiak – duŜo się słyszy ostatnio o 
dofinansowaniach przez samorządy szczepionek dla szczepienia  
13 letnich dziewczynek przeciwko rakowi . 
Czy byłaby teŜ moŜliwość zakupu przez nas takich szczepionek  
Radny Jacek Woroch  
Poruszył ponownie sprawę oczyszczalni ścieków w Dolsku  w związku 
z nieprzyjemny  zapachem jaki z tej oczyszczalni wy chodzi . 
Nasila  to się  szczególnie w sobotę i niedzielę 
To występuje od pewnego momentu i trzeb a z tym coś zrobić. 
Radny Kiel Zbigniew – słyszeliśmy tu o przeznaczeniu kwoty 10tys zł 
na usuwanie eternitu jak to w tej chwili wygląda praktycznie. 
 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz MiG  Henryk Litka  
- sprawa oświetlenia w świetlicy w Mełpinie – jest to w realizacji, 
wniosek do Wrześni został złoŜony i w tej chwili czekamy na 
odpowiedz., 
-sprawa szczepionek ,naleŜy ta sprawę rozpatrzyć a szczególnie znać 
koszty tych szczepionek bo w tej chwili nie wiemy o jakiej kwocie 
mówimy  
-sprawa oczyszczalni ścieków – jesteśmy ciągle w tym temacie  i 
chcemy znaleść jak najlepsze rozwiązanie i  będziemy w tym temacie 
radnych informować na bieŜąco , 
- sprawa eternitu -teŜ w tej chwili nie mogę podać jeszcze szczegółów 
gdyŜ zajmuje się tym Starostwo liczę  na to wkrótce zostanie  
opracowany regulamin który zostanie radnych przedstawiony . 
 Następnie głos zabrała Pani Renata Jankowiak Przewodnicząca 
Komisji Ochrony Środowiska ,która wyjaśniła, Ŝe do niej równieŜ 
docierają zapytania odnośnie złego funkcjonowania oczyszczalni 
ścieków i wobec tego naleŜy zorganizować  spotkanie wszystkich 
radnych aŜeby zastanowić się  nad tym problemem  
 
Radny Zbigniew Kiel – tak to powoli urasta do pewnego problemu, 
moŜe naleŜałoby pomyśleć o podłączeniu naszej gminy do Śremu . 
Burmistrz MiG Henryk Litka  - - część gminy  będzie podłączona  



do Śremu  ale o całej gmin  nie moŜna tu w tej chwili mówić ,gdyŜ 
wiemy, Ŝe to się łączy z kosztami a równieŜ  to, Ŝe nie  będziemy mieć 
wpływu na wysokość opłat za  te ścieki  
Temat ten jednak pozostaje do dyskusji .  
Radny Zbigniew Kiel tak wiemy, Ŝe cena była by inna ale bardziej 
Realna ,gdyŜ przecieŜ wszyscy wiemy, Ŝe  my z budŜetu gminy  
dopłacamy do tej cen w postaci dotacji dla Zakładu Gospodarki  
Komunalnej . 
Radny Ryszard  Woźny  -nie moŜna tylko myśleć o dotacjach ale 
przecieŜ nie moŜna tak wszystkiego podwyŜszać. 
MoŜna  by  było teŜ pomyśleć o pobudowaniu oczyszczalni dla wiosek 
Lubiatowa ,Mełpina  
 
Burmistrz MiG Henryk Litka  – to w ogóle nie wchodzi w rachubę, 
gdyŜ   te dwie wioski  będą podłączone  do Śremui. 
 
Radny Jacek Woroch – w tej chwili najpilniejsza sprawą to zajęcie się 
modernizacją oczyszczalni ścieków  i dalszą jej rozbudową. 
 
 

Ad.7.Wolne głosy i wnioski  
 
W tym punkcie obrad Sesji Z-ca Przewodniczącego Rady 

Kazimierz Pepliński skierował pytanie do publiczności czy ktoś  chce 
zabrać głos . 

W tym punkcie obrad nie zgłoszono Ŝadnych zapytań . 
 
Ad.8. Zakończenie obrad Sesji  
. 
Z-ca  Przewodniczącego Rady Kazimierz Pepliński 

stwierdził, Ŝe porządek obrad został wyczerpany i zakończył obrady 
XXXII Sesji Rady Miasta mi Gminy Dolsk  

 
 
Protokolant     Z- ca  Przewodniczącego  
 
Stefania Gagat                                Kazimierz Pepliński  

 
 
 
                                                 
 


